

[Text]

afternoon, and now some of my colleagues will, since I am sitting in the Chair. We have two people on the staff of the House of Commons who directly or indirectly are responsible to this committee. One is the Sergeant-at-Arms and one is the Administrator. Both of them have at their disposal, some excellent research people. It has long been my feeling and I thought the beginning of a new Parliament was the time to do it, that they should be invited to attend each and every committee meeting and as staff members, be requested from time to time to indeed get that information. In the past, we have asked both of them for specific direction in special cases—the Sergeant-at-Arms particularly when the threats were made to the Prime Minister a couple of years ago, and there were a number of changes made in security; the Administrator on a number of other items that had to do with the operation of the committee and, therefore, the House. It seems to me that those people—and I know there is a motion waiting to come before us . . . should be invited to attend on a regular basis as support staff for this committee. Then they can draw on all their staff which is, in both cases, quite considerable, and indeed the Library of Parliament too, to bring before us, the background material we need to make decisions. So I hope we will have your support when that matter comes up in a very few minutes.

**Mr. Gauthier:** I brought it up as an—

**The Vice-Chairman:** I appreciate that.

**Mr. Gauthier:**—interesting point of backing our committee work with some good research capacity. I appreciate the point you made about the Sergeant-at-Arms and the Administrator, but I would like to have a little more independent of their . . . Maybe I am wrong here; maybe I should not bring this out at this stage. I would like to have somebody from the Library of Parliament. I understand there are 70-odd researchers there. Surely one can be made available to this committee, on call, who may want to work closely with the Sergeant-at-Arms or with his staff or with the Administrator and his staff, but he will be one of this parliamentary committee members—not a member of the staff—just to make a distinction here between parliamentary personnel that is staff and research of this committee, and the staff that is available to the Administrator and the Sergeant-at-Arms. I do not want to discount that, but I say that it is possible that we would be more objective. At least it will appear to be more objective if somebody has no interest in either the administration or in the other services of the House.

**The Vice-Chairman:** Perhaps the chairman, when he returns, or myself and the clerk might look into that. I know that as a former chairman of a very important committee you have had the availability of staff from time to time and found it worthwhile.

Could we move on to some of these other items that we started to talk about?

Monsieur Joncas.

[Translation]

Comité cet après-midi, mais puisque j'occupe ce fauteuil, ce sont mes collègues qui vont devoir les proposer. Nous avons deux membres du personnel de la Chambre des communes qui sont, directement ou indirectement, responsables de ce Comité. D'une part, le sergent d'armes et, d'autre part, l'administrateur. Tous deux ont à leur disposition d'excellents chercheurs. J'ai toujours pensé qu'il était bon de les inviter à assister à toutes les séances de comité, et le début d'une nouvelle session parlementaire est le moment tout désigné. Par le passé, nous leur avons demandé à tous les deux de nous donner des indications spécifiques dans des cas particuliers, surtout le sergent d'armes, à l'époque où le premier ministre avait reçu des menaces, il y a deux ans. A cette occasion, plusieurs modifications à la sécurité furent apportées. L'administrateur, également, fut consulté pour un certain nombre de choses relatives au fonctionnement du Comité et, par conséquent, de la Chambre. Il me semble que ces gens-là—et je sais qu'une motion à cet effet est prête—devraient être invités à assister régulièrement aux séances du Comité, pour nous seconder. De leur côté, ils peuvent faire appel au service d'un personnel considérable, à la Bibliothèque du Parlement elle-même, si nous avons besoin de documents pour prendre des décisions. J'espère donc que nous aurons votre appui dans quelques minutes lorsque cette motion sera mise aux voix.

**M. Gauthier:** Si j'en ai parlé, c'est . . .

**Le vice-président:** Je comprends.

**M. Gauthier:** . . . que cela peut être intéressant pour la bonne marche de notre Comité. Je comprends ce que vous dites au sujet du sergent d'armes et de l'administrateur, mais j'aimerais avoir un peu plus d'indépendance par rapport à leur . . . Je me trompe peut-être, ce n'est peut-être pas le moment d'en parler. J'aimerais que nous ayons quelqu'un de la Bibliothèque du Parlement. Il y a là-bas environ 70 chercheurs. On devrait pouvoir en détacher un à ce Comité, le mettre à notre disposition, ce qui ne l'empêcherait pas de travailler en étroite collaboration avec le sergent d'armes, ou avec son personnel, ou alors avec l'administrateur et son personnel. Mais il fera partie du personnel de ce Comité parlementaire, et non pas du personnel parlementaire; je fais en effet une distinction entre le personnel et les chercheurs de ce Comité et le personnel qui est à la disposition de l'administrateur et du sergent d'armes. Je ne veux pas rabaisser ceux-ci, mais cela nous permettrait peut-être une plus grande objectivité. En tout cas, si nous avons quelqu'un qui n'a pas de liens directs avec l'administration ou les autres services de la Chambre, cela semblera plus objectif.

**Le vice-président:** Peut-être que le président, à son retour, pourra étudier cette possibilité, ou peut-être moi-même et le greffier. Je sais que vous avez déjà été président d'un comité très important et que le personnel à votre disposition vous avait rendu de grands services.

Pouvons-nous passer maintenant aux autres questions abordées?

Mr. Joncas.